
21 de proiecte câștigate doar în anul acesta. Fântânele este comuna cu cele mai 
multe proiecte câștigate din județul Mureș, totalizând nu mai puțin de nu-
mărul câștigător la Blackjack. Nu, primarul Jozsef Varga nu transformă co-
muna într-un casino, ci se implică foarte mult în dezvoltarea ei. Poate chiar 
mai mult decât oricare alt edil de prin părțile astea. Și lucrurile acestea se 
văd. 
O echipă a cotidianului Zi de Zi a făcut o vizită comunei în data de 12 februa-
rie, iar primarul ne-a oferit o scurtă privire asupra planurilor pe care le are 
pentru mica lui comunitate.
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Dacă spunem Sovata, toată lumea știe de ea și unde se află pe hartă. Nu multă 
lume știe, însă, de plaiurile care se întind în apropierea „Păstrătoarei 
Lacului Ursu”. Comuna Ghindari se află la doar 12 kilometri de celebra 
stațiune. Și pentru că turismul rural e în vogă, poate în perioada asta de 
pandemie mai mult decât înainte pentru că se evită marile aglomerații, 
există planuri pentru dezvoltarea acestei zone pentru a fi transformată 
într-o mecca a picturii. Bine, poate comuna nu va deveni un mic Louvre, 
dar există bazele pentru ceva frumos. Prin urmare, o echipă a cotidianului 
Zi de Zi „a luat la pas” auto Ghindariul în data de 12 februarie 2021.

Ghindari, comuna turismului 
artelor plastice

Jozsef Varga, primarul cu cele mai 
multe proiecte
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Viitoarea arenă a natației pentru mureșeni

Dimineața, înainte de ora 8, când am plecat de acasă, nu îmi băusem cafeaua, nu prea aveam 
chef de vot și nu mi se părea aproape nimic simpatic. Eram un fel de fetița care l-au luat pe nu 
în brațe, aceea de își murdărea degetele cu cerneală într-un trecut când oamenii mai scriau 
cu stilouri. Mai scriem cei de ne plac inovațiile Herlitz an de an. Și cam atât. Prima secție de 
votare la care am ajuns a fost cea de la Căminul Cultural din Sâncraiu de Mureș, habar nu 
am ce număr pentru că am uitat să mă uit, așa cum av Cu sprijinul Liceul de Artă din Târgu-
Mureș se va susține un concert cu muzică clasică în data de 14 noiembrie, între orele 18.00 
- 19.00, moment urmat de lansarea a 20 de baloane fosforescente încărcate cu heliu. eam 
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Agroturismul chibedean, mai dulce 
decât ceapa
Agroturismul pare să fie o ramură care se dezvoltă de la o zi la alta. Din ce în ce mai mulți 
oameni încearcă să scape, măcar pentru două-trei zile, de forfota orășenească și să se 
întoarcă acolo unde spunem noi că e viața adevărată: la mâncatul direct din pământ. Comuna 
Chibed din județul Mureș, la doar câțiva kilometri distanță de Sovata vrea să fure din turiștii 
renumitei stațiuni balneare și are toate șansele să ajungă una din punctele centrale ale 
doritorilor de simplitate, care vor să se trezească dimineața într-o livadă, nu într-o închisoare 
de ciment căreia îi spunem apartament. pa
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Aniversare pentru MET Înscrieri pentru Jandarmi „Carnaval pe gheață” Contract de comodat
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www.zi-de-zi.ro a avut  220.610  de vizitatori unici în luna 
ianuarie 2021, conform SATI

www.zi-de-zi.ro a avut 794.270 de afișări în ianuarie 2021, conform 
auditării SATI (Studiul de Audiență și Trafic Internet)

Zi de Zi - continuă să apară în ediție print
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Jozsef Varga, primarul cu cele mai 
multe proiecte

21 de proiecte câștigate doar în anul acesta. 
Fântânele este comuna cu cele mai multe 
proiecte câștigate din județul Mureș, tota-
lizând nu mai puțin de numărul câștigător 
la Blackjack. Nu, primarul Jozsef Varga nu 
transformă comuna într-un casino, ci se 
implică foarte mult în dezvoltarea ei. Poate 
chiar mai mult decât oricare alt edil de prin 
părțile astea. Și lucrurile acestea se văd. 
O echipă a cotidianului Zi de Zi a făcut o vizită 
comunei în data de 12 februarie, iar primarul 
ne-a oferit o scurtă privire asupra planurilor pe 
care le are pentru mica lui comunitate.
„Doar în localitatea Fântânele avem nouă pro-
iecte la care vom lucra anul acesta. În prime-
le două mandate am lucrat foarte mult pe in-
frastructură. Apă, canalizare, asfaltări, trotuare. 
Făceam 2.500 de metri de trotuare pe an. În 
primul mandat am asfaltat nu mai puțin de 32 
de străzi lăturalnice. Acum a apărut o evaluare 
a județului Mureș pe anul 2019 în care se zice 
că cea mai bogată comună a județului este co-
muna Fântânele, care a folosit o sumă de 18 
milioane și jumătate din fonduri de stat și eu-
ropene. Acum stăm cu mult mai bine. Am ocu-
pat locul 1 pe județ și locul 33 pe țară. La ora 
actuală, lucrăm cu investiții de peste 30-40 de 
milioane”, a specificat primarul din Fântânele.  

Infrastructura și tineretul 
sunt baza

Evident, ca să poți dezvolta orice, trebuie să în-
cepi de la bază, de la picioare în cazul acesta. 
Ca să putem merge înainte trebuie să mergem 
și noi pe asfalt, nu prin noroaie. Mai mult, de la 
atâta mers ni se face și sete și atunci trebuie 
să bem și niște apă. Nu, nu de unde bea și ca-
lul, ci apă din perete, care țâșnește la comanda 
manuală. De la prea multă apă, apoi, trebuie 
să avem unde să evacuăm… știți voi la ce ne 
referim. Jozsef Varga s-a ocupat de aceste lu-
cruri în primele două mandate. Dar nu a cimen-
tat viitorul tinerilor, ci i-a ajutat să se dezvolte, 
primăria implicându-se activ în a ajuta sportivii 
și dansatorii.
„M-am axat foarte mult pe infrastructură. Nea-
părat dorința mea a fost să pot asfalta străzile, 
străzile lăturalnice, să asigurăm apă potabilă pe 
conductă, respectiv canalizare pentru oameni, 
să avem un teren de mini-fotbal cu gazon arti-
ficial. Am considerat importante niște chestiuni 
de genul acesta, dar niciodată nu am uitat de 
lucruri precum dansurile populare. Avem o for-
mație de dansuri cu 80-85 de tineri, în patru 
categorii de vârstă care învață dansuri populare 
și cu rezultate foarte bune, atât pe plan jude-
țean și național, dar și pe plan internațional. Au 
fost de multe ori în străinătate de unde s-au 
întors câștigători. Am avut și o echipă mică de 
fotbal, sau am avut și  8-12 luptători la lupte 
libere. Fântânele a dat și un campion național și 
balcanic, prin Biro Cristian, care aici la noi a în-
ceput acest sport și acum e vice-campion mon-
dial. Niciodată nu am uitat sportivii, tot timpul 
ne gândim nu doar la oameni nevoiași, care au 
nevoie de ajutor, ci ne-am uitat și la tineret și la 
tinerii care vor să facă sport și am încercat me-
reu să îi ajutăm din bugetul local, cu bani sau 
echipamente. Am purtat grija lor tot timpul și o 
vom purta în continuare”, a specificat edilul șef.

”Accesăm tot ce se poate 
accesa”

Nicio ocazie nu este lăsată să treacă pe lângă 

Primăria Fântânele. Orice plan este pus în apli-
care cât se poate de repede. Mai mult, întreaga 
paletă de programe este accesată pentru varii 
proiecte care nu lasă nicio categorie socială la 
voia întâmplării. De la copii la vârstnici, de la 
afaceriști la cei mai puțin norocoși, toți fântâ-
nenii sunt luați sub umbrela Primăriei.
„Suntem după ani destul de grei și tensionați și 
sunt ferm convins că nici anul acesta nu va fi cu 
mai puține tensiuni, mai puțină muncă. Esenția-
lul e că dacă muncești și dorești să ai rezultate, 
atunci poți să rezolvi multe chestiuni. Comuna 
Fântânele lucrează momentan la un număr de 
21 de proiecte din care 6 la Consiliul Național 
de Investiții (CNI). Din acestea, una este deja în 
execuție, anume un Centru Cultural care se află 
în localitatea Călimănești. La Programul Opera-
țional Regional (POR) avem două proiecte care 
cuprind două școli și o clădire de sport. La Pro-
gramul Național de Dezvoltare Locală 1 (PNDL) 
avem un proiect destul de mare, care cuprinde 
apa curentă și canalizarea, iar la PNDL 2 avem 
trei proiecte. La proiectele de la Agenția pentru 
Finanțarea Investițiilor Rurale (AFIR) Alba Iulia 
avem trei proiecte, fiind vorba de Cămine Cul-
turale. Din bugetul Guvernului Român avem un 
singur proiect, anume construirea unui pod de 
structură metalică peste râul Târnava Mică. La 
Programul Operațional Capital Uman (POCU) 
avem două proiecte și din banii bugetului local 
avem patru proiecte”, a spus Jozsef Varga. 

Multe sunt proiectele 
Primarului…

„Multe sunt căile Domnului”, așa se spune. 
Noi spunem că „Multe sunt proiectele Prima-
rului din Fântânele”. Atât de multe încât ne-ar 
trebui o zi întreagă să discutăm despre ele pe 
îndelete. Pentru că noi toți mai mereu suntem în 
criză de timp, primarul a avut bunăvoința să ne 
povestească pe scurt despre planurile care sunt 
în curs la ora actuală și care îi sunt mai „dragi”, 
cu toate că, la fel ca orice părinte, Jozsef Varga 
le iubește pe toate în mod egal și, cel mai pro-
babil, vrea și mai multe. Din nou, nimic nu pare 

lăsat la voia întâmplării.
„Căminul cultural este o lucrare de 1,4 milioane 
de lei prin AFIR Alba Iulia din bani europeni. Este 
în curs de execuție. Eu spun că în maxim 2 luni 
de zile vom finaliza. Este o reabilitare totală, in-
terior, exterior, de la fundație până la acoperiș. 
Un al proiect foarte drag mie este reabilitarea 
Creșei și a Grădiniței de zi. Comuna noastră, 
având în vedere că a deținut termocentrala cu 
450 de muncitori angajați, în anii ’70-’80 a 
fost construită creșa aceasta pe care și acum 
o deținem și ne ocupăm foarte atent de ea. La 
vârsta de 2 ani jumătate - 3 ani copiii sunt aduși 
aici și rămân de dimineața până după-masa la 
ora 5. Este un ajutor foarte bun pentru popula-
ție. Clădirea în cauză era o clădire cu acoperiș 
plat. Acum am pus un acoperiș frumos pe ea 
și am reabilitat total, în special interiorul, in-
stalațiile electrice și de gaz. Arată extraordinar 
de frumos acum. Un alt proiect, care nu este 
mare, a fost câștigat prin POCU. Noi avem un 
bloc de locuințe pe care l-am moștenit de la 
fosta termocentrală din Fântânele și am dori 
să facem din el un punct de ajutor social. Am 
câștigat acest proiect, valoarea lui fiind de 100 
de mii de euro. Avem planurile, trei birouri, trei 
angajați, calculatoare, mobilier. Acești oameni 
ar pune pe harta comunei populația nevoiașă, 
populația îmbătrânită, populația rămasă fără 
supraveghere, care necesită ajutor, atât copiii 
cât și familiile lor vor beneficia de ajutor”, ne-a 
explicat edilul șef.

Investitori vin, investitori 
pleacă, dar preferabil să 
rămână

Nu este ușor să atragi investitori. Dar nimeni din 
comună nu se plânge. Cu toate că există firme 
care deja activează pe teritoriul comunei, tot 
timpul este loc de mai multă dezvoltare. Și do-
rința există, la fel ca și spațiul și ajutorul oferit 
de Primărie celor care doresc să își deschidă 
aici o afacere. Mai sus am spus că este ”cea 
mai bogată” comună din județul Mureș, așa că, 
pentru antreprenori, zona merită puțină inves-
tigație. 
„Aici a funcționat din 1952 o termocentrală. Era 
prima termocentrală a României pe bază de gaz 
metan, construit de URSS și de Germania de 
Est. Aici, dacă vedeți curtea fostei termocentra-
le, ea este împrejmuită de gard de beton de 9,7 
hectare. De când eu sunt aici, au venit trei patru 
investitori, cea mai puternică în opinia mea fiind 
corporația Marubeni din Japonia. Ei au vrut să 
construiască o termocentrală pe pornire rapidă, 
însemnând că în momentul în care România ar 
fi ajuns la o oră a zilei și se afla în impas de 
energie electrică, ei apăsau pe butonul de por-
nire și în 7 minute (!!!) termocentrala ar fi produs 
energie electrică. Proiectul a mers foarte bine, 
până în momentul în care s-a închis deoarece la 
negocieri Marubeni a cerut un număr de 5 mii 
de ore de funcționare pe an, adică două schim-
buri și jumătate. Noi am mai reușit să aducem 
niște investitori din Brașov care veniseră acasă 
din America. S-au și apucat la un moment dat 
de lucru, tot pentru a face o termocentrală pe 
bază de gaz metan cu pornire rapidă. Dar firma 
nu a funcționat și ei au plecat din țară. Momen-
tan noi am moștenit de la fosta termocentrală 
o clădire unde am putut să instalăm o firmă de 
30-32 de persoane. Este foarte greu să ai un 
număr atât de mare angajați când posibilitățile 
de a pleca din țară și a câștiga mai bine. Ave 
un număr destul de mare de firme mai mici, de 
producere de cămăși, de mobilă”, a specificat 
Jozsef Varga.

Alex PĂTRAȘCU

Jozsef Varga, primarul comunei Fântânele

Știri

Chirteș, propus
Președintele Partidului Național Liberal (PNL), 

Ludovic Orban, a anunțat luni, 15 februarie, 

că liberalii îl propun pe senatorul Cristian 

Chirteș, liderul PNL Mureș, pentru funcția de 

președinte al Comisiei comune permanente 

a Camerei Deputaților și Senatului pentru 

exercitarea controlului parlamentar asupra 

activității SRI. ”Domnul Marcel Vela va fi 

reprezentantul României la Europol, iar la 

Comisia SRI l-am propus pe senatorul Cristian 

Chirteș. La comisia comună România - 

Republica Moldova va fi domnul deputat Daniel 

Gheorghe”, a declarat Ludovic Orban. (S.T.)

Comisie nouă
Conducerea Primăriei municipiului Târgu 

Mureș anunță ONG-urile interesate că a 

demarat procedura pentru constituirea 

Comisiei Municipale de avizare a Programelor 

și Lucrărilor cu impact asupra spațiilor verzi 

din municipiul Târgu Mureș. Potrivit unui 

comunicat de presă făcut public pe pagina web 

a instituției, www.tirgumures.ro, ONG-urile ”se 

pot înscrie în vederea participării la selecție”, 

sens în care ”pot depune intenția de participare 

pe adresa de e-mail primăria@tirgumureș.

ro sau direct la secretariatul instituției.” 

”Selecția va fi efectuată de către membrii 

Consiliului Local”, se arată în comunicat. (S.T.)

Furt din autoturism
Poliţiștii de investigaţii criminale din cadrul 

Poliţiei municipiului Sighișoara au identificat 

vineri, 12 februarie, un tânăr în vârstă de 23 

de ani din Sighișoara, bănuit de comiterea 

unui furt dintr-un autoturism. ”În fapt, din 

cercetări a reieșit că la data de 12 ianuarie, 

cel în cauză ar fi pătruns în interiorul unui 

autoturism care se afla parcat pe o stradă din 

municipiul Sighișoara, de unde ar fi sustras 

mai multe unelte electrice.  Prejudiciul cauzat 

este de aproximativ 6.000 de lei, acesta fiind 

recuperat și predat persoanei vătămate. În 

urma administrării probatoriului, faţă de tânăr, 

polițiștii au luat măsura preventivă a reținerii 

pentru 24 de ore, acesta fiind introdus în 

Centrul de Reținere și Arestare Preventivă 

al Inspectoratului de Poliție Județean 

Mureș. Cercetările sunt continuate de către 

poliţiști, sub aspectul săvârșirii infracţiunii 

de furt calificat, sub coordonarea Parchetului 

de pe lângă Judecătoria Sighișoara”, a 

transmis Biroul de presă al Inspectoratului 

de Poliție Județean Mureș. (S.T.)
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Protest pro HORECA
Reprezentanții Hotelului Continental din 

Târgu Mureș au întrerupt activitatea, marți, 

16 februarie, pentru a lua parte la Protestul 

inițiat de Alianța pentru Turism și susținut de 

Federația Industriei Hoteliere din România. 

,,Considerăm că HORECA este la capăt dacă 

Guvernul nu asigură susținerea industriei 

ospitalității. Avem nevoie de măsuri de 

susținere cu impact major, de planuri naționale 

pentru redresare și reziliență!”, au transmis 

reprezentanții Continental Târgu Mureș, 

pe pagina de Facebook a hotelului. (A.H.)

Decizie fiscală
Printre măsurile luate la început de an de 

către consilierii locali din comuna Batoș a fost 

și cea de reducere a valorii impozitelor pentru 

persoanele juridice. „La stabilirea taxelor 

și impozitelor pentru acest an, am reușit 

să determin Consiliul Local să nu majorăm 

valoarea acestora, doar să fie corelate cu rata 

inflației. Mai mult, față de anul trecut când am 

avut o nemulțumire față de decizia anumitor 

consilieri de a majora cu 20% impozitul 

pentru persoanele juridice, în acest an am 

reușit cu ajutorul unei părți dintre consilieri 

să diminuăm acei 20%, astfel încât impozitul 

pentru pentru persoanele juridice să revină la 

valoarea care a avut-o înainte de majorarea de 

anul trecut. Este importantă această măsură 

în ideea de a atrage investitori, de a stimula 

venirea de noi investitori”, a precizat Dumitru 

Dinu Cotoi, primarul comunei Batoș. (A.Z.)

Trafic fără probleme
Ninsorile căzute zile trecute la Reghin nu au 

afectat major drumurile publice, lucru subliniat 

și de primarul Márk Endre, prin intermediul 

unei postări pe Facebook. „Vremea extremă 

care a lovit zona noastră nu a afectat major 

circulația pe drumurile publice. Traficul 

rutier s-a desfășurat în parametrii normali, 

personalul specializat din cadrul primăriei 

efectuând deszăpezirea străzilor cu utilizarea 

la capacitate maximă a utilajelor, 24 din 

24 de ore. Lucrările s-au desfășurat după 

un program și într-o ordine prestabilită, 

degajând de zăpadă mai întâi străzile 

principale și apoi străzile laterale. Operațiunile 

au fost repetate atâta timp cât condițiile 

meteorologice și de drum au impus-o. S-au 

folosit 260 de tone de material antiderapant”, 

a precizat primarul Márk Endre. (A.Z.)

Înființată în 1987 la Londra, Fundația Mihai 
Eminescu Trust serbează în acest an două 
decenii de activitate în România, prilej pen-
tru Caroline Fernolend, președintele funda-
ției să împărtășească bucuria acestui mo-
ment aniversar.
„Îmi face mare plăcere să vorbesc despre Fun-
dația Mihai Eminescu Trust, fiindcă în ultimii 20 
de ani, pe lângă familia mea, Fundația a făcut 
parte din viața mea de zi cu zi. Nu am crezut că, 
în 20 de ani, împreună cu colegii mei, cu parte-
nerii pe care am reușit să-i atragem de-a lungul 
acestor 20 de ani, putem face atâtea lucruri 
minunate, în comunitățile noastre din Româ-
nia. Am plantat peste 2.500.000 de puieți. Nu 
îmi vine să cred că noi, o mână de oameni, am 
reușit să facem atâtea lucruri. De aceea, este 
foarte important să avem parteneri de încre-
dere, să avem oameni în comunitățile noastre 
care preiau responsabilitatea și asigură sus-
tenabilitatea proiectelor noastre.Un lucru foate 
improtant sunt partenerii, cei care au avut și au 
încredere în Fundația Mihai Eminescu Trust și 
care contribuie financiar pentru aceste proiecte; 
autoritățile locale, regionale și naționale, care, 
în ultimii ani, apreciază foarte mult activitatea 
noastră; oamenii din sate, fiindcă ei sunt cei 
pentru care implementăm aceste proiecte”, a 
precizat Caroline Fernolend.

„Aceasta este cartea 
noastră de vizită”

Deși formată doar din șase persoane, echipa 
Fundației Mihai Eminescu Trust a reușit să im-
plementeze peste 1200 de proiecte și să con-
trazică eternul „nu se poate”.
„Acum 20 de ani, când am început activitatea 
cu Fundația Mihai Eminescu Trust, toată lumea 
considera că nu se poate și mă întreba: „Cum să 
faci tu lucrurile acestea?” De exemplu, acum 20 
de ani, am început să strângem gunoiul în satul 
meu natal Viscri, cu căruța, în fiecare sâmbătă. 
Cei de la Primărie mă întrebau: „Pentru ce faci 
asta?”. Am spus „Aceasta este cartea noastră 

de vizită”. Spun toate acestea fiindcă la Viscri 
a început activitatea noastră, a Fundației, am 
reușit să o motivez pe doamna Jessica Douglas 
Home din Londra să deschidem o fundație aici, 
în România. Si datorită faptului că oamenii din 
comunitatea din care fac parte la Viscri au răs-
puns foarte bine acestor principii ale Fundației 
de a pune în valoare patrimoniul existent într-un 
mod sustenabil, cu bun simț, am avut curajul să 
extindem acest concept, pe care noi îl numim 
„Satul de Sine Stătător”, și în alte sate”, spune 
Caroline Fernolend.
În prezent, arealul de acțiune al Fundației Mihai 
Eminescu Trust însumează peste 115 de locali-
tăți din Transilvania, binecuvântate, nu doar de 
natură, ci și de cei a căror menire este cea de a 
pune în valoare patrimoniul cultural și natural al 
satelor din Transilvania. 

„Acum, Fundația Mihai Eminescu Trust, după 
20 de ani de activiate, a lucrat în peste 115 
de localități. Incredibil! Niciodată nu am putut 
visa că activitatea noastră se poate extinde atât 
de mult și să găsesc oameni în echipa Funda-

ției Mihai Eminescu Trust, să fie cumva la fel 
de „nebuni” ca mine. Dar, cel mai important 
lucru, este că aceste proiecte au contribuit la 
dezvoltarea comunităților locale, la formarea de 
lideri locali, la înțelegerea binelui comun. Dacă 
ajunge un leu în comunitate, dacă faci ca un leu 
să circule în comunitate, să cumperi laptele, 
smântâna, mielul, vițelul, roșiile de la vecinul 
tău, atunci tu contribui la bunăstarea comuni-
tății tale. Aceasta este o foarte simplă defini-
ție a binelui comun. Sunt foarte norocoasă și 
fericită fiindcă acei mentori pe care i-am avut 
în decursul ultimilor 30 de ani m-au ajutat să 
văd binele și frumusețea în oameni și să cred 
în ele. Și cred că datorită acestor lucruri, par-
tenerilor noștri, echipei și comunităților locale, 
am reușit să facem atâtea lucruri minunate. Îmi 
doresc foarte mult ca ele să fie multiplicate și 
în alte comunități din această țară.”, a subliniat 
Caroline Fernolend.

Alin ZAHARIE

Caroline Fernolend, președintele Fundației Mihai Eminescu Trust (Foto: Cezar Machidon)

Acțiuni de verificare a măsurilor anti COVID-19 
Poliţiștii din cadrul Inspectoratului de Poliție 
Județean (IPJ) Mureș, împreună cu polițiști 
locali și celelalte structuri cu care se acți-
onează în sistem integrat, sub autoritatea 
Instituţiei Prefectului județul Mureș, au in-
tensificat activitățile de verificare a modului 
în care se respectă prevederile Legii nr. 55 
din 2020 privind unele măsuri pentru preve-
nirea și combaterea efectelor pandemiei de 
COVID-19, pentru prevenirea și combaterea 
infectării cu noul tip de coronavirus.
Potrivit informațiilor furnizate de către repre-
zentanții IPJ Mureș, ,,în cadrul acţiunilor, orga-
nele de control au verificat cu precădere res-
pectarea măsurilor de izolare/ carantinare de 
către persoanele faţă de care au fost dispuse 
aceste măsuri, documentele justificative nece-
sare deplasării persoanelor de la domiciliu sau 
locuinţă, în intervalul orar 23.00 - 5.00, precum 
și portul măștii de protecţie astfel încât să aco-
pere nasul și gura de către toate persoanele 
care au împlinit vârsta de 5 ani, în toate spaţiile 
publice închise/deschise”.

Peste 2.000 de persoane, 
legitimate

În ultimele 24 de ore, în urma activităţilor des-

fășurate pe raza întregului județ, au fost verifi-
cate peste 140 de societăți comerciale, 240 de 
mijloace de transport persoane, fiind totodată 
legitimate peste 2.070 de persoane.
,,Pentru abaterile constatate au fost aplicate 
144 de sancţiuni contravenţionale, în valoare 
totală de 13.300 de lei, dintre care: 118 sancţi-
uni, în valoare de 8.300 de lei, au fost aplicate 
ca urmare a nerespectării măsurilor de protec-
ţie individuală, 24 de sancțiuni, în valoare de 
3.000 de lei, au fost aplicate persoanelor iden-
tificate că nu au respectat interdicțiile privind 
deplasarea/ libera circulație, în intervalul orar 

23.00 - 5.00, 2 sancțiuni, în valoare de 2.000 
de lei, au fost aplicate pentru nerespectarea 
măsurilor privind carantina/ izolarea”, au preci-
zat reprezentanții IPJ Mureș.
,,Recomandăm tuturor cetăţenilor să păstreze 
distanțarea fizică, să poarte masca de protecție 
și să nu se expună la riscuri! Vă reamintim de 
Telverde - 0800-800.165, numărul de telefon la 
care puteţi sesiza nereguli privind respectarea 
măsurilor stabilite în contextul COVID-19”, au 
transmis reprezentanții IPJ Mureș.

Alexandra HAJA

Fundația Mihai Eminescu Trust, la 
moment aniversar

Controale noi în vedere respectării măsurilor de siguranță



Agroturismul pare să fie o ramură care se 
dezvoltă de la o zi la alta. Din ce în ce mai 
mulți oameni încearcă să scape, măcar 
pentru două-trei zile, de forfota orășeneas-
că și să se întoarcă acolo unde spunem noi 
că e viața adevărată: la mâncatul direct din 
pământ. Bine, bine, spălăm tot înainte să 
băgăm în gură, nu e chiar atât de drastic 
agroturismul încât să luăm o gură de hui-
lă pe lângă roșia aia zemoasă. Dar ideea 
este foarte frumoasă. Nu este de mirare că 
multe comune se îndreaptă înspre dezvolta-
rea acestui gen de turism. Comuna Chibed 
din județul Mureș, la doar câțiva kilometri 
distanță de Sovata vrea să fure din turiș-
tii renumitei stațiuni balneare și are toate 
șansele să ajungă una din punctele centrale 
ale doritorilor de simplitate, care vor să se 
trezească dimineața într-o livadă, nu într-o 
închisoare de ciment căreia îi spunem apar-
tament. 
Primarul chibedean, Dósa Sándor, aflat la al 
5-lea mandat (!!!) a povestit echipei cotidianului 
Zi de Zi, în data de 12 februarie 2021, atât des-
pre realizările sale pentru comună, cât și despre 
planurile de viitor. 
În cei cinci ani de mandat un număr aproa-
pe impresionant de lucruri au fost realizate, 
din care amintim, prin vorbele edilului șef: „În 
2005 am făcut un pod peste Târnava Mică, 
după care am început cu renovările, cu toate 
lucrările necesare pentru buna funcționare a 
Primăriei. Am reabilitat grădinița, am construit 
o școală nouă, un teren acoperit de fotbal cu 
202 locuri. După care am modernizat ilumina-
tul public în 2006-2007. Au urmat programele 
europene. Primul proiect depus pentru dotarea 
Primăriei, în 2006-2008. Modernizarea Cămi-
nului cultural din fonduri europene, dotarea lui. 
Asfaltarea străzilor principale a fost făcută tot 
din fonduri Europene. Achiziționarea unui trac-
tor multifuncțional pentru serviciul comunal, am 
făcut 12 kilometri de rețea de canalizare, care 
funcționează în momentul de față cu stație de 
epurare. Aproape 52% din gospodării sunt lega-
te la rețea, dar și la rețeaua de apă la care are 
toată lumea acces.” 
Toate astea printre multe altele, pentru că cinci 
mandate îți lasă berechet timp la dispoziție pen-
tru proiecte, dacă ești muncitor și implicat.

Multe au fost, multe vor 
veni

După cum spune vorba veche, „toate drumurile 
duc la Chibed”, Primăria comunei a construit 
drumuri de acces facil pentru intrarea în comu-
nă sau pentru ocolirea acesteia pentru a defalca 
traficul utilajelor grele prin interiorul ei. Așa că 
nu este niciun motiv să nu opriți măcar câteva 
ore aici, sau câteva zile, în loc să mergeți prin 

alte zone turistice care sunt foarte aglomerate. 
Ah, și este și WiFi gratis!

„Anul trecut am terminat un pod nou peste Târ-
nava Mică, 52 de metri, care a costat aproxima-
tiv 1 milion și 300 de mii de euro, plus drumul 
ocolitor, pentru că DN 34 în timpul sezonului 
turistic este foarte aglomerat, plus alte 11 po-
duri mai mici de acces către terenurile private și 
două pârâiașe care traversează peste terenurile 
prin care trece acest drum ocolitor. Între timp 
am mai făcut un alt drum ocolitor care iese pe 
DN 13A când era carieră, pentru a evita circula-
ția utilajelor grele în comună. Tot anul trecut am 
terminat un dispensar multi-funcțional la care 
acum am făcut două licitații, una pentru farma-
cie și una pentru cabinet de stomatologie și va 
exista și un medic specialist, ca să nu fie cetă-
țenii nevoiți să meargă în alte localități, în spe-
cial în perioada asta de pandemie. La ora actu-
ală avem proiecte depuse pentru modernizarea 
rețelei stradale, pentru a reabilita aproape 10 
kilometri de străzi, 34 mai exact. Un alt proiect 
implică o sală de sport pentru 102 spectatori, 
dar, poate mai important, dotarea cu IT. Tocmai 
din cauza acestei situații mai grele din pricina 
pandemiei, copiii vor primi tablete și profesorii 
laptop și table interactive, toate în valoare de 
450 de mii de lei. Am mai câștigat și un proiect 
european, WiFI for EU, tot din Fonduri Europene. 
Pentru fiecare comunitate erau vouchere de 15 
mii de euro pentru a instala acces la internet 

liber în punctele principale ale comunei pentru 
toată lumea. În Chibed, la ora actuală, sunt 12 
puncte, printre care Școala, Primăria, dispen-
sarul și Căminul Cultural”, a specificat Dósa 
Sándor.

Și agroturismul crește din 
pământ, dar trebuie 
cultivat

Chibedul era acum ceva vreme cunoscut pentru 
„Ceapa de Chibed”, un soi tipic zonei, dar care 
rareori mai poate fi întâlnită prin curțile oame-
nilor. Motivul este simplu: fiecare și-a pus în 
curte orice „specie” de ceapă a considerat că 
va da mai multe roade. Iar asta doar pentru că 
popularitatea produsului a scăzut. Faptul că nu 
există un festival care să poarte atât denumirea 
cepei precum și mirosul a fost unul din factorii 
catalizatori ai acestei mari pierderi pentru ce-
pologia românească. Tot ce putem spune, după 
ce am discutat cu Dósa Sándor, este că Vrem(!) 
Festivalul Cepei. Dar pentru asta cât mai mul-
ți dintre noi trebuie să ne arătăm interesați de 
comună, să o vizităm și să zăbovim pe ogoa-
rele ei măcar 2-3 zile pe an. Așa, un concediu 
odihnitor și liniștit departe de discoteci. Mai pe 
lângă ceapă.

„Propunerile noastre pentru dezvoltarea tu-

rismului rural vine și din experiență, dar și din 
viziunea de viitor. Sovata are, în momentul de 
față, în jur de 10 mii de locuitori. În timpul sezo-
nului se dublează. Vă dați seama câte locuri de 
cazare sunt necesare pentru a acomoda atâția 
turiști. Și Praidul e foarte aproape de Chibed, la 
17 kilometri. Din punctul acesta de vedere, ne 
orientăm și noi pentru a avea locuri de cazare 
pentru turiști sau chiar agroturism. Ar fi bine să 
avem și moteluri pentru că nu vor fi suficien-
te locurile pe care le are Sovata. Apoi, turiștii 
care vin la Sovata, există Lacul Ursu, dar în rest 
nu au cu ce să își ocupe timpul, mai ales dacă 
plouă. Aici trebuie gândit în așa fel încât noi să 
avem un muzeu, evenimente culturale cu care 
putem să atragem turiștii de acolo la noi. Nu 
există Festivalul Cepei, dar după ce am devenit 
comună, Ziua Comunei s-a dorit a fi denumită 
Ziua Cepei, nu am dat numele acesta deoarece 
este exact în aceeași perioadă cu Festivalul Do-
vleacului de la Sovata și Festivalul Sarmalelor 
de la Praid. Dar, pentru ocolirea aglomerației 
care există la Sovata pentru liniște și aer curat 
recomandăm Chibedul. Nu că la Sovata nu ar fi 
aer curat, dar dacă omul nu vrea să stea în aglo-
merație, ci merge în concediu pentru relaxare, 
poate veni aici. În al doilea rând, turistul poate 
să cumpere fructe, legume și carne proaspete, 
fără conservanți, chiar de la localnici. Dorim să 
promovăm producătorii din zonă. Avem foarte 
mulți apicultori, ceapă, producători de carne, 
având chiar și un abator, industrial e drept, în 
comună, dar au și ei produse foarte bune deoa-
rece animalele sunt cumpărate de aici”, a expli-
cat edilul-șef al chibedenilor.

Anunț: se caută investitori!

Se așteaptă investitori care, crede Dósa Sándor, 
vor avea doar de câștigat dacă aleg să constru-
iască în comuna Chibed. Sperăm că vor veni cât 
mai repede. Să știți, ceea ce spune filmul ”Field 
of Dreams” e adevărat: „Construiește-l, iar ei 
vor veni!” Chibedul este deschis la investiții care 
să completeze paleta largă de propuneri prin 
care se dorește dezvoltarea comunei în direcția 
agroturismului.
„În planul urbanistic general, există o zonă de 
„recreere” unde s-ar fi putut face foarte multe 
programe și competiții sportive sau orice altce-
va dacă ar fi fost amenajată corespunzător, te-
ren de tenis sau loc de joacă spre exemplu. Este 
o zonă de aproximativ, dacă nu mai mare, de 
3-4 hectare unde ajunge să faci un asemenea 
parc sau chiar pentru construirea unui hotel. 
Mai ales dacă Autostrada A8 va trece pe aici, 
vor putea veni mai mulți turiști în zonă”, a con-
chis primarul comunei.

Alex PĂTRAȘCU
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Agroturismul chibedean, mai dulce decât ceapa

Dósa Sándor, primarul comunei Chibed

Înscrieri la două școli de jandarmi
Mureșenii interesaţi de o carieră militară în 
Jandarmerie se pot înscrie la admiterea în 
școlile de subofițeri jandarmi, Școala Milita-
ră de Subofiţeri Jandarmi “Grigore Alexan-
dru Ghica” Drăgășani și Școala Militară de 
Subofiţeri Jandarmi “Petru Rareș” Fălticeni, 
pentru a ocupa unul din cele 400 de locuri 
scoase la concurs.
În acest sens, în perioada 15 februarie - 17 
aprilie 2021 se organizează o nouă sesiune de 
admitere pentru cei care doresc să urmeze una 
dintre cele două instituții de învățământ ale Mi-
nisterului Afacerilor Interne. 
Cererile de înscriere se depun la structura Re-
surse Umane din cadrul Grupării de Jandarmi 
Mobile Târgu-Mureș din localitatea Sângeorgiu 

de Mureș, Parcul Mariaffi Lajos nr. 7, în perioa-
da 15-28 februarie 2021, iar dosarul complet se 
va depune până la data de 10 martie 2021.
”Evaluarea psihologică și evaluarea perfoman-
țelor sportive se vor desfășura în cursul lunii 
martie, iar proba de verificare a cunoștintelor se 
va susține în data de 27 martie 2021”, a trans-
mis Compartimentul Informare, Relații publice 
și cu publicul al Grupării de Jandarmi Mobile 
Târgu-Mureș.
Informații suplimentare despre tematica, biblio-
grafia și probele de concurs sunt disponibile pe 
următoarele pagini web: www.scoaladragasani.
ro și www.jandarmeriafalticeni.ro.

Sandu TUDORÎnscrierile se fac până în 28 februarie 2021



Pentru cei familiarizați cu foarte vechiul 
ștrand 1 Mai din Târgu Mureș, acesta fusese 
lăsat la ruginit pentru o perioadă foarte lun-
gă de vreme. Bazinele și întreg complexul 
fusese acaparat de vegetație și de alte cre-
aturi cu două sau mai multe picioare. Însă 
acum, Compania Națională pentru Investiții 
(CNI) s-a implicat în transformarea lui în-
tr-un complex la standarde internaționale. 

95% din lucrări, finalizate

La data curentă, în luna februarie 2021, lucrări-
le sunt pe picior de finalizare, după o prelungire 
neplanificată a acestora din cauza pandemiei. 
Cosmin Iuliu Pop, directorul Clubului Sportiv 
Mureșul, a acordat cotidianului Zi de Zi un in-
terviu în care vorbește despre stadiul lucrărilor 

și despre planurile de viitor în ceea ce privește 
noul bazin olimpic. 

„La momentul actual, lucrările sunt finalizate în 
proporție de 95%. Sunt în stadiul de finisare, 
de montare a unor dotări specifice natației și 
pentru polo. Nu va mai dura mult până vor fi 
recepționate. Are în dotare două bazine, unul de 
50 x 25 de metri și unul pentru încălzire de 25 
x 12,5 d emetri și cu tribune de 800 de locuri. 
Va fi viitoarea arenă a natației pentru orașul 
Târgu Mureș. Va fi în dotare și un bar, saună, 
sală de masaj și încăperi specifice pentru pre-
gătirea sportivilor. Suntem siguri că în acest an 
târgumureșenii vor putea beneficia de acest ba-
zin olimpic. Cândva în vară va putea funcționa 
la parametri normali această bază sportivă”, a 
specificat, printre altele Cosmin Iuliu Pop. 

Competiții la nivel 
internațional

Având dimensiuni și caracteristici olimpice, vi-
itoarea arena de natație de la Târgu-Mureș va 
putea găzdui competiții de nivel înalt, chiar și 
internațional.
„Se vor putea ține și competiții internaționale 
până la un anumit nivel. De curând am avut o 
discuție cu reprezentanții Federației de Natație 
(FRN) care vor veni aici și vor începe lucrările 
pentru omologarea acestui bazin și vom vedea 
până la ce nivel vom putea să concurăm pentru 
a putea aduce competiții aici”, a precizat Cos-
min Iuliu Pop.

Alex PĂTRAȘCU
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Știri
„Carnaval pe gheață”

La „botezul” patinoarului acoperit, în data de 

14 februarie 2021, din comuna Sângeorgiu de 

Mureș, primarul Sófalvi Szabolcs a dezvăluit 

că există idei și pentru un spectacol inedit care 

va avea loc pe stadionul de gheață. Primarul 

a afirmat că la sfârșitul Zilelor Comunei 

spectacolul se vrea a fi un soi de „carnaval 

pe gheață”. „La inaugurarea unui teren de 

hochei evident că am venit pe patine. Nu știu 

să joc hochei, dar unul dintre cei patru copii ai 

mei va juca, sper. Eu l-am considerat un joc 

foarte dur, cu bătăi, dar am văzut statisticile 

în care se arată că se întâmplă mult mai 

puţine accidente decât în fotbal, handbal sau 

alte sporturi. Evident că am venit cu patine, 

de mic copil îmi place să patinez, iar cea mai 

bună ocazie a fost acum și sper că și Zilele 

Sângeorzene, din luna aprilie, se vor încheia 

aici, cu un carnaval pe gheaţă”, a explicat 

edilul șef al comunei. Desigur, spectacolul 

ar putea marca și finalul sezonului de patinaj 

în interior, deoarece arena va fi funcțională 8 

luni pe an, între septembrie și aprilie. (A.P.)

În prezent, se lucrează la finisaje

Ștrandul 1 Mai, „viitoare arenă a 
natației pentru mureșeni”



Dacă spunem Sovata, toată lumea știe de 
ea și unde se află pe hartă. Nu multă lume 
știe, însă, de plaiurile care se întind în 
apropierea „Păstrătoarei Lacului Ursu”. Co-
muna Ghindari se află la doar 12 kilometri 
de celebra stațiune. Și pentru că turismul 
rural e în vogă, poate în perioada asta de 
pandemie mai mult decât înainte pentru că 
se evită marile aglomerații, există planuri 
pentru dezvoltarea acestei zone pentru a fi 
transformată într-o mecca a picturii. Bine, 
poate comuna nu va deveni un mic Louvre, 
dar există bazele pentru ceva frumos. Prin 
urmare, o echipă a cotidianului Zi de Zi „a 
luat la pas” auto Ghindariul în data de 12 fe-
bruarie 2021 și a discutat cu primarul, Vass 
Imre, despre realizările și viitorul comunei.

Toate încep cu asfalt pentru 
pași mici

Nu poți să te denumești comună europeană 
dacă străzile tale sunt un amestec de noroi și 
„mortar” de vacă. Ghindari face pași siguri în 
direcția asfaltărilor, iar primarul se arată mulțu-
mit de lucrări. Evident, nu doar asfaltul e baza. 
Vorba ’ceea: „omul nu bea asfalt”. Bine, nu e 
o vorbă, dar putem să o facem noi. Infrastruc-
tura se modernizează rapid la nivelul comunei, 
aproape fiecare casă având acces la apă pota-
bilă și la rețeaua de canalizare, cu bani proveniți 
fonduri europene.  

„Anul trecut am început să asfaltăm străzile din 
Ghindari și din Trei Sate. În jur de 5,5 kilometri, 
asfaltări. Am reușit să realizăm și betonarea și 
trotuare. Acum suntem pe sfârșit. Am terminat 
lucrările, dar urmează recepția. Aceasta a fost 
o investiție de aproape 1 milion de euro, bani 
din fonduri europene. Suntem foarte bucuroși 
că am reușit și că aproape fiecare stradă din 
comună este asfaltată. Suntem mulțumiți de 
calitatea lucrărilor. Este adevărat că am avut 
un diriginte de șantier foarte bun. Mai mult, și 
eu și vice-primarul zilnic ne-am interesat și am 
fost prezenți la lucrări zilnic. Apă potabilă avem 
în comună de la Sovata. Nu spun că peste tot, 

dar aproape în fiecare casă deja există apă și 
canalizare. În anii trecuți am lucrat și pe acest 
palier destul de mult, și la canalizare, dar și la 
conductele de apă potabilă”, a specificat edilul 
șef al comunei. 

Proiecte la CNI și fonduri 
europene

Pentru mandatul 2020-2024, Vass Imre are pla-
nuri care să ducă mai departe ideea dezvoltării 
turismului rural. Dar pentru asta, nu e nevoie 
doar de un loc în care să cazezi oaspeții. Este 
necesar să investești în viitorul cetățenilor, care 
mai apoi pot dezvolta comuna. Primarul consi-
deră necesar modernizarea școlii din Trei Sate 
și construirea unei grădinițe din fonduri euro-
pene. Degeaba ai Cămin Cultural dacă nu ai… 
cultură, nu?
„Pentru următorii ani deja am depus la Com-
pania Națională de Investiții (CNI) 6-7 proiecte. 
Am depus asfaltarea pentru satele Solocma și 
Abud. În afară de asta am depus să construim 
o sală de sport pentru peste 100 de persoane. 
Am depus pentru o Casă de Oaspeți. Sperăm 
că și pe acestea le vom câștiga. Până în pre-

zent pot să spun că e câștigată în satul Solocma 
construirea unui nou Cămin Cultural. Acum sunt 
în curs două proiecte. Primul este reabilitarea 
școlii Trei Sate, un proiect care e în jur de 3 mi-
lioane de lei, bani de la Guvernul României. Al 
doilea proiect în curs este o grădiniță pentru co-
pii nouă, care este deja construită, dar nu este 
finalizată. Construcția a fost în jur de 500 de 
mii de euro, bani proveniți din fonduri europene. 
Asta o să fie o grădiniță cu program prelungit. 
Din septembrie când o să înceapă grădinița, 
pentru că sperăm că se va termina cu epide-
mia și va începe școala, atunci copiii vor primi 
o masă caldă în fiecare zi”, a explicat primarul. 

Tabere de creație plastică

Iată că am găsit o comună care se mândrește 
cu un muzeu și o galerie de artă. Taberele de 
pictură par să fie în centrul atenției primarului. 
Acestea se organizează anual, iar parte din cre-
ații își găsesc locul chiar în galeria „sătească” 
de artă.

„Avem mai multe planuri pentru dezvoltarea 
turismului rural, doar că încă nu știm ce se poa-
te realiza. Acesta este și motivul pentru care 

am depus proiectul pentru o Casă de Oaspeți. 
Avem una, dar este foarte veche. Dacă cineva 
dorește să viziteze comuna noastră sau dacă 
vine cineva din străinătate, vom aveam locuri 
unde să îi cazăm. În afară de asta, sperăm că 
vor veni antreprenori care vor dori să deschidă 
afaceri în comuna noastră. La ora actuală este 
cam greu de preconizat. Dar, dacă cineva vizi-
tează comuna, avem un muzeu și o galerie de 
artă. Aproape în fiecare an vin pictori în tabere 
de creație palstică, pentru o săptămână. Anul 
acesta nu am reușit să o realizăm, dar înainte în 
fiecare an am reușit. Fiecare dintre participanți 
lasă câte o creație și avem un loc în muzeu unde 
sunt expuse”, ne-a spus Vass Imre. 

Se caută cât mai mulți 
investitori

Probabil un punct de ajutor foarte mare pentru 
comune sunt investițiile, în special cele cu ca-
pital străin, dar nu numai. Ghinderenii par să fie 
foarte dornici pentru așa ceva. Există, desigur, 
câteva firme care sălășluiesc în comună și care 
își deschid porțile, oferind locuri de muncă. Dar 
întotdeauna este loc de mai multe și mai bine. 
Iar primarul din Ghindari spune că Primăria îi 
ajută pe cei care doresc să investească în co-
mună cu tot ceea ce ține de ei.
„Era foarte aproape să se facă în Ghindari o 
fabrică de cablu, o firmă germană, dar s-au 
răzgândit și nu s-a mai făcut. Dar orice inves-
tiție, dacă cineva dorește, noi îl vom ajuta și îi 
oferim posibilitatea să o facă. Avem în comună 
firme, dar dacă cineva dorește să mai inves-
tească noi îi sprijinim. În Trei Sate este o firmă 
care are o balastieră destul de mare. Acolo lu-
crează mai mulți oameni. La intrarea în Ghin-
dari este o seră, în care lucrează în jur de 40 
de oameni. Există și o firmă care se ocupă cu 
fier. Sunt și câteva firme mai mici care se ocupă 
cu lemne și un atelier de tâmplărie. Sovata este 
destul de aproape, așa că sunt mulți care merg 
și lucrează acolo”, a conchis Vass Imre. 

Alex PĂTRAȘCU 
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Ghindari, comuna turismului artelor plastice

 Lichidatorul Distileriile Regun S.R.L. vinde 
următoarele grupuri de active, în bloc, prin li-
citaţie publică, în fiecare zi de vineri, ora 11:00, 
în Tulcea:
1. imobil situat în Reghin, str. Salcâmilor, nr. 50/A, jud. 
Mureș, compus din teren intravilan și spații industriale și ad-
ministrative – preț de pornire la licitație 1.368.015,73 lei;
2. imobil situat în Reghin, str. Iernuțeni, nr. 112, jud. 
Mureș, compus din teren intravilan și clădiri (hală îmbuteli-
ere, casă de caramidă, depozit) – preț de pornire la licitație 
288.392,40 lei;
3. mijloace fixe și parc auto – preț de pornire la licitație 
589.516,38 lei;
4. obiecte de inventar – preţ de pornire la licitație 13.088,97 
lei;
 Prețurile nu conțin T.V.A. Pentru participarea la licitație, 
ofertanţii vor depune documentele indicate în caietul de sar-
cini până în preziua licitaţiei, ora 11:00. Tel. 0730081956.

ANGAJARE

COMOSERV SRL angajează: electrician, lăcătuș 
mecanic, sudor, prelucrător prin așchiere, frezor și 

bohrwerk-ist. 

Relații la 0758-097.839.

ROCADA SERV SRL angajează automacaragiu. 
CV-urile se depun la sediul societății din  

Sântana de Mureș, str. Principală nr. 612/A.  
Mai multe informații la nr. de telefon 0746535050

                                    ANUNȚ           

VASIU ALEXANDRU-COSMIN, anunţă publicul interesat 
asupra depunerii solicitării de emitere a acordului de mediu 
pentru proiectul Extindere reţea apă, reţea canalizare și 
branșamentele aferente în localitatea Corunca, propus 
a fi amplasat în com. Corunca, sat Corunca, județ Mureș
Informaţiile privind proiectul propus pot fi obţinute la APM 
Mureș, la numărul de telefon 0265 314984, fax 0265 
314985, adresa de e-mail office@apmms.anpm.ro, pre-
cum și la VASIU ALEXANDRU- COSMIN, adresa de e-mail 
mkmedilitar@yahoo.com.
Observaţiile publicului se primesc prin poștă la A.P.M. 

Mureș, Târgu-Mureș, strada Podeni nr. 10, e-mail: 
office@apmms.anpm.ro sau fax 0265 314 985.

Vass Imre, primarul comunei Ghidari



În luna ianuarie 2021, Constantin Mihai 
Savu, reprezentantul SC Profilantropia FL 
SRL cu sediul în Luduș, în calitate de admi-
nistrator a solicitat Primăriei orașului Luduș 
prelungirea contractului de concesiune nr. 
304/2010 încheiat între societatea pe care 
o reprezintă și autoritatea publică locală, 
conform clauzelor contractuale acceptate 
de ambele părți. 
Obiectul contractului de concesiune amintit 
îl reprezintă clădirea în care funcționează 
„Casa mortuară” din oraș, construcție cu 
suprafața de 106,77 de metri pătrați situată 
în Luduș, strada Avram Iancu nr. 50. 
În contractul de concesiune, concedentul, adică 
Primăria orașului Luduș, a stabilit obiectivele 
care trebuie respectate de concesionar, adică 
SC Profilantropia FL SRL: „Exploatarea eficace, 
în regim de continuitate, a imobilului concesio-
nat; asigurarea unor servicii specifice la stan-
dardele prevăzute de legislația în vigoare și cea 
viitoare; atragerea la bugetul local a fondurilor 
suplimentare rezultate în urma administrării 
optime de specialitate, conform redevenței pre-
văzute în contractul de concesiune; atragerea 
capitalului privat în acțiuni ce vizează satisfa-
cerea unor nevoi ale comunității locale, precum 
și ridicarea gradului de civilizație și confort al 
acestora”. 

Obligațiile concesionarului sunt evidențiate în 
capitolul IV - Redevența, al contractului care, 
pentru anul 2010 era de 12.000 de lei, con-
form ofertei financiare depuse de concedent și 
a raportului privind evaluarea ofertelor și de-
terminarea ofertei câștigătoare, înregistrat la 
nr. 11859 din 27 octombrie 2010: ”Pentru anii 
următori, începând cu 2011, redevența se va 

actualiza anual, în funcție de indicele de inflație 
comunicat de Institutul Național de Statistică și 
de Hotărârile Consiliului Local Luduș, ce vor fi 
adoptate în acest sens; Neplata redevenței la 
termenele stabilite atrage după sine plata ma-
jorărilor de întârziere, în cuantumul prevăzut 
de actele normative în vigoare. În cazul în care 
concesionarul depășește termenul de plată a 
redevenței cu 30 de zile, concedentul are drep-
tul de a retrage concesiunea, cu înștiințarea 
concesionarului prin somație scrisă”.

Se încheie un nou contract

Având în vedere că la data de 22 noiembrie 2020 
Contractul de concesiune a ajuns la termen și 
prevederile articolului 1810 din Codul Civil, în 
Raportul de specialitate întocmit de Gabriela 
Fleșar și Anca Năsăudean de la Serviciul IADP 

din Primăria orașului se propune „reînnoirea 
contractului de concesiune nr. 304/2010 pe o 

perioadă de 5 ani, respectiv de la data de 22 
noiembrie 2020 și până la data de 22 noiembrie 
2025”. Propunerea a fost aprobată de primarul 
orașului Luduș, Cristian Moldovan, care a inițiat 
proiectul de hotărâre privind reînnoirea contrac-
tului de concesiune nr. 304/2010 încheiat între 
Primăria orașului Luduș și SC Profilantropia FL 
SRL. 
În ședința ordinară a Consiliului Local Luduș din 
26 ianuarie 2021, consilierul local Enyedi Mihai 
a întrebat dacă firma și-a respectat obligațiile 
asumate prin contract. „Da”, a răspuns Anca 
Năsăudean, șef serviciu IADP, după care pro-
iectul de hotărâre a fost aprobat în unanimitate 
de consilierii locali.

Ioan A. BORGOVAN
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Contract de comodat prelungit la Luduș

Prezentare despre scleroza multiplă

SPITALUL CLINIC JUDEŢEAN  DE URGENŢĂ  TÂRGU-MUREŞ  
Târgu - Mureş, str. Ghe. Marinescu, nr. 50, judeţul Mureş 
Tel:0265 - 212111, 211292, 217235 ; Fax. 0265 – 215768 

Operator de date cu caracter personal înregistrat la ANSPDCP sub nr. 26287 
 

Confidențial! Date cu caracter personal, prelucrate în conformitate cu prevederile Regulamentului (UE) 2016/679 privind protecția persoanelor fizice 
în ceea ce privește prelucrarea datelor cu caracter personal și privind libera circulație a acestora. 

 

1 

Nr. 3473/03.02.2021 
ANUNŢ ANGAJARE PERSONAL  

privind ocuparea, fără concurs, a posturilor vacante sau temporar vacante din cadrul 
Spitalul Clinic Județean de Urgență Târgu Mureș, pe perioadă determinată, în contextul 

instituirii stării de alertă pe teritoriul României 
Spitalul Clinic Județean de Urgență Târgu Mureș, cu sediul în Târgu Mureş, str. Gheorghe 

Marinescu, nr. 50, judeţul Mureş, e-mail runos@spitalmures.ro, internet 
www.spitalmures.ro , conform art. 11 coroborat cu art. 27 din Legea nr. 55/2020 privind 

unele măsuri pentru prevenirea şi combaterea efectelor pandemiei de COVID-19, din 
26.05.2020, angajează pe perioadă determinată de până la 30 zile după terminarea stării de 

alertă, fără concurs  
următoarele categorii de personal contractual în cadrul  Spitalului Clinic Județean de 

Urgență Târgu Mureș 
 

• 2 posturi asistent medical generalist – Secția clinică chirurgie generală II 

• 1 post brancardier – Secția clinică chirurgie generală II 

• 2 posturi îngrijitoare de curățenie – Secția clinică chirurgie generală II  
 

1. Nivelul studiilor şi vechimea în specialitatea studiilor necesare ocupării posturilor sus 
menționate: 

Pentru posturile de asistent medical generalist 
• absolvent de liceu (12 clase) cu diplomă de bacalaureat, studii superioare, superioare de 

scurtă durată, postliceale de specialitate, certificat de membru și adeverinţă pentru participare 
la concurs eliberată de Ordinul Asistenţilor Medicali Generalişti, Moaşelor, Asistenţilor Medicali 
din România, 

Pentru postul de brancardier 
• absolvent de liceu (12 clase) sau şcoală profesională (11 clase),  

       Pentru posturile de îngrijitoare de curățenie  
• absolvent studii generale (8 clase),  
Dosarele se depun la sediul Spitalul Clinic Județean de Urgență Târgu Mureș până în data de 

09.02.2021 în intervalul orar 1430-1530. Candidații care se prezintă pentru depunerea 
dosarelor se vor prezenta la Serviciul resurse umane. 

Selecția dosarelor se va desfășura în data de 10.02.2021 la sediul Spitalului Clinic 
Județean de Urgență Târgu Mureș. 

Afișarea rezultatelor selecției dosarelor va avea loc în data de 10.02.2021 ora 1530, la 
avizierul Spitalului Clinic Județean de Urgență Târgu Mureș precum și pe site-ul 
www.spitalmures.ro. 

În situaţia în care se depun mai multe dosare pentru postul sus menționat, iar după selecţia 
dosarelor sunt admişi mai mulţi candidaţi, se organizează proba interviu. 

Proba interviu pentru posturile de asistent medical generalist va avea loc în data de 
11.02.2021 ora 1100  în Amfiteatrul I al Spitalului Clinic Județean de Urgență Târgu Mureș.  

Proba interviu pentru posturile de îngrijitoare de curățenie respectiv pentru postul de 
brancardier va avea loc în data de 11.02.2021 ora 1200  în Amfiteatrul I al Spitalului Clinic 
Județean de Urgență Târgu Mureș.  

 În situaţia în care în urma selecţiei dosarelor rămâne un singur candidat, acesta va fi 
declarat admis fără a mai fi organizată proba de interviu.   

Informaţii suplimentare: Serviciul resurse umane - Biroul organizare(camera 4107), sau 
telefon 0265-212111 int. 462, avizier, sau site-ul: www.spitalmures.ro. 

MANAGER 
Dr. Puiac Ion Claudiu  

 

Nr. 4645/12.02.2021  

ANUNŢ ANGAJARE PERSONAL 

privind ocuparea, fără concurs, a posturilor vacante sau temporar 
vacante din cadrul Spitalul Clinic Județean de Urgență Târgu Mureș, 

pe perioadă determinată, în contextul instituirii stării de alertă 
pe teritoriul României Spitalul Clinic Județean de Urgență Târgu Mureș,

 cu sediul în Târgu Mureș, str. Gheorghe Marinescu, nr. 50, judeţul Mureș, 
e-mail runos@spitalmures.ro, internet www.spitalmures.ro, conform art. 11 

coroborat cu art. 27 din Legea nr. 55/2020 privind unele măsuri 
pentru prevenirea și combaterea efectelor pandemiei de COVID-19, 

din 26.05.2020, angajează pe perioadă determinată de până 
la 30 zile după terminarea stării de alertă, fără concurs 

următoarele categorii de personal contractual

  • 2 posturi infirmier/infirmier debutant – Bloc operator I – chirurgie generală I
  • 1 post îngrijitoare de curățenie – Bloc operator I – ortopedie traumatologie

1. Nivelul studiilor și vechimea în specialitatea studiilor necesare ocupării posturilor sus 
menționate:
• Infirmier: absolvent de liceu (12 clase) cu sau fără diplomă de bacalaureat, curs de infirmier 

finalizat, 6 luni vechime în activitatea de infirmier

• Infirmier debutant: absolvent de liceu (12 clase) cu sau fără diplomă de bacalaureat, dovada 

înscrierii la cursul de infirmier, fără condiții de vechime

• Îngrijitoare de curățenie: absolvent studii generale (8 clase)

 Dosarele se depun la sediul Spitalul Clinic Județean de Urgență Târgu Mureș până în data de 

19.02.2021 în intervalul orar 1430-1530. Candidații care se prezintă pentru depunerea do-
sarelor se vor prezenta la Serviciul resurse umane
Selecția dosarelor se va desfășura în data de 22.02.2021 la sediul Spitalului Clinic Județean de 

Urgență Târgu Mureș.

Afișarea rezultatelor selecției dosarelor va avea loc în data de 22.02.2021 ora 15:30, la avizierul 

Spitalului Clinic Județean de Urgență Târgu Mureș precum și pe site-ul

 www.spitalmures.ro

În situaţia în care se depun mai multe dosare pentru posturile sus menționate, iar după selecţia 

dosarelor sunt admiși mai mulţi candidaţi, se organizează proba interviu.

Proba de interviu va avea loc în data de 23.02.2021 ora 09:00  în Sala de protocol a Spitalului 

Clinic Județean de Urgență Târgu Mureș. 

În situaţia în care în urma selecţiei dosarelor rămâne un singur candidat, acesta va fi declarat admis 

fără a mai fi organizată proba de interviu.  

Informaţii suplimentare: Serviciul resurse umane - Biroul organizare(camera 4107), sau telefon 

0265-212111 int. 462, avizier, sau site-ul: www.spitalmures.ro

MANAGER
Dr. Puiac Ion Claudiu 

Sediul Secției de Jandarmi Luduș

Reprezentanții Asociației Health Support 
(Suport pentru Sănătate) organizează vineri, 
19 februarie de la ora 19.00, o prezentare 
despre scleroza multiplă, dintr-un unghi 
care deschide noi posibilități de tratamente 
complementare foarte eficiente, mai ales în 
stadiul de început al bolii.
,,Așteptăm bolnavi care încă se pot deplasa sau 
în cazuri mai grave persoana care are grijă de 
bolnav. Pentru a respecta restricțiile epidemio-
logice cu privire la distanțare, putem primi doar 
6 persoane în sală (purtarea măștii obligatorie!). 
Din acest motiv vă rugăm să ne sunați pentru 
detalii și programare la numărul de telefon 
0744-117.278. Intrarea este liberă - acceptăm 
donații”, au precizat reprezentanții Asociației 
Health Support.
De asemenea, Asociația Health Support oferă 
gratuit suport pe calea însănătoșirii persoanelor 
afectate de boli grave și cronice, precum: can-
cer, alergii, diabet, tiroida, boli autoimune, boli 

cardiovasculare, boli pulmonare, prostată, pso-
riasis. Totodată, asociația oferă servicii integra-
te, de susținere a întregului organism afectat de 
boală, venind în sprijinul medicinei alopate, cu 
terapii complementare eficiente, care să facă 
mai ușor de suportat tratamentul medicamen-
tos și să grăbească vindecarea.
,,Considerând organismul ca un întreg, Minte, 
Trup și Suflet, conlucrăm împreună cu medicina 
convențională. Toate activitățile se desfășoară 
în mod gratuit. Pentru cine își permite și dorește 
să ajute activitatea centrului, se acceptă dona-
ții”, au precizat reprezentanții Asociației Health 
Support.
Activitatea Asociației Health Support se desfă-
șoară în Târgu Mureș în cadrul Liceului Gheor-
ghe Șincai, cartierul Dâmbu Pietros, Bulevardul 
1848 nr. 55.

Alexandra HAJA

Taxă specială de salubrizare 
Nicolae Sorin Megheșan, primarul munici-
piului Târnăveni, a anunțat, zilele trecute, 
nivelul taxei speciale de salubrizare pentru 
anul 2021.
Conform informațiilor furnizate pe pagina web 
a Primăriei municipiului Târnăveni, www.prima-
riatarnaveni.ro, ,,contractul de asociere pentru 
Proiectul ,,Sistem de management integrat al 
deșeurilor în județul Mureș”, semnat de către 
reprezentanții tuturor unităților administrativ 
teritoriale din județ, asociate în Asociația de 
Dezvoltare Intercomunitară Ecolect Mureș (ADI 
Ecolect Mureș), prevede că pentru asigurarea 
finanțării serviciilor de colectare, transport, sor-
tare, compostare și depozitare părțile convin de 
comun acord să stabilească, în condițiile legii, 

taxe speciale în sarcina utilizatori casnici și non 
casnici”.
,,Pentru anul 2021 nivelul taxei speciale de 
salubrizare este următorul: taxa utilizatori 
casnici din mediul urban: 12,11 lei/ persoană/ 
lună, taxa utilizatori casnici din mediul rural 
(Bobohalma): 6,05 lei/ persoană/ lună, taxa uti-
lizatori non-casnici: 631,49 lei/ tonă”, a precizat 
Nicolae Sorin Megheșan.
Declarațiile de impunere se completează și se 
depun la Serviciul Impozite și Taxe Locale din 
cadrul Primăriei Municipiului, strada Republicii 
nr. 84.

Alexandra HAJA



La fel ca orice altă instituție de cultură și 
Muzeul Județean Mureș a avut de suferit 
de pe urma pandemiei, renunțându-se la 
numeroase activități culturale destinate pu-
blicului. Cum s-a gestionat această situație 
și care este activitatea muzelui acum, aflăm 
în interviul următor, alături de directorul in-
terimar al Muzeului Județean Mureș, Ötvös 
Koppány.

Reporter: Care a fost activitatea instituției 
în perioada pandemiei?
Ötvös Koppány: Având în vedere cele trei di-
recții principale de activitate, funcții de bază 
ale muzeului, respectiv gestiunea, cercetarea 

și valorificarea patrimoniului muzeal pot să 
afirm că anul precedent a fost neobișnuit doar 
în privința ultimei componente menționate. Din 
nefericire am fost nevoiți să renunțăm la majo-
ritatea activităților culturale destinate publicului 
vizitator, ori am fost constrânși să le organizăm 
în condiții speciale. Am încercat să menținem în 
oferta noastră unele dintre activitățile de edu-
cație muzeală și anume ateliere de pedagogie 
muzeală, tabără de arheologie, ziua arheologiei 
și festivalul roman de la Călugăreni, mai ales 
cele care au putut fi organizate în aer liber. S-au 
realizat materiale de promovare în mediul virtu-
al referitoare la activitățile muzeale, cercetările 
de teren ale colectivului, de valorificare a unor 

piese importante din colecția muzeului, s-a cre-
at un tur virtual al Palatului Culturii. Trebuie să 
recunosc însă, că numărul vizitatorilor a scăzut 
drastic față de anii precedenți, atât a celor din 
județ și țară, cât și a turiștilor din străinătate. 
Rep.: Care este activitatea instituției acum?
Ö.K.: Folosindu-se de răgazul oferit de pande-
mie colegii de la muzeu, pe lângă activitățile 
curente, s-au implicat în mai multe proiecte 
expoziționale, pe care sperăm să le ducem cât 
mai curând la bun sfârșit. Scopul nostru este să 
putem ieși cu o ofertă expozițională și cu pro-
grame culturale și educative cât mai atractive în 
momentul în care vom relua cursul normal de 
viață. Sperăm ca lucrările de reabilitare de la 
Palatul Culturii să se finalizeze cât mai curând, 
să putem deschide din nou expozițiile și gale-
riile închise. Avem aproape finalizată expoziția 
temporară de la Muzeul de Etnografie, născu-
tă din proiectul Mureșeni din tranșeele Marelui 
Război, iar la Muzeul de Arheologie și Istorie din 
Cetate pregătim o expoziție permanentă despre 
orașul liber regesc Târgu Mureș în perioada 
Principatului Transilvaniei. Colegii de la Muze-
ul de Științele Naturii au finalizat concepția și 
pregătesc expoziția de bază în clădirea recent 
reabilitată.
Rep.: Există vreo expoziție în momentul de 
față la care doritorii ar putea participa?
Ö.K.: La Muzeul de Artă din Palatul Culturii poa-
te fi vizitată expoziția Nagy Imre, iar la Muzeul 
de Etnografie expoziția Războiul tranșeelor. Ma-
rele Război din perspectiva arheologiei aeriene. 
Așteptăm publicul vizitator și în Parcul arheolo-
gic de la Călugăreni, în expozițiile din pavilioa-
nele Time Box.

A consemnat Andreea ȚIȚIU

Știri
Raisa, single nou
Raisa Moscviciov, una dintre cele mai tinere 

voci ale industriei muzicale românești, originară 

din Târgu Mureș, a lansat, luni, 15 februarie, 

alături de Connect-R cel mai nou single ,,Mă 

îmbracă în cuvinte”, un featuring care vorbește 

despre dragostea naivă a unei tinere pentru 

mentorul ei, despre pasiune și atracție, despre 

magie și hipnoză. ,,Mă îmbracă în cuvinte” 

face parte din pasul următor al maturizării 

mele artistice, un featuring cu Connect-R, pe 

care îl admir de foarte mult timp și de la care 

am de învățat multe. Trebuie să îi mulțumesc 

și pentru piesa, pe care am ales-o după prima 

ascultare și pe care mă bucur că am decis 

să o cântăm împreună, ni se potrivește și 

sperăm să ajungă la cât mai mulți oameni”, a 

precizat Raisa Moscviciov. “Eu sunt magician 

în videoclipul gândit de Isabella Szanto și 

echipa ei, iar Raisa se lasă atrasă în vraja 

mea, hipnotizată de cuvintele pe care i le spun 

și pe care, deși stie că sunt minciuni, le crede 

din iubire și se lasă purtată de ele. Mă bucur 

că pot da din magia mea, strânsă în atâția 

ani de carieră, generației tinere, care vine 

puternic din urmă și care are un reprezentant 

de bază în Raisa, o voce extraordinară, 

de care o să auziți mult timp”, a precizat 

Connect-R. Piesa poate fi ascultată pe canalul 

oficial de YouTube al artistei Raisa. (A.H.)
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Proiecte noi la Muzeul Județean Mureș 

Ötvös Koppány, director interimar al Muzeului Județean Mureș


